

## BENEFITS

### Success Rate

Table 3 traces the activity of the 1,726 applications approved in 1978-79. Most of these projects are now complete as the company generally has one to three years to complete the activity. The success rate on these approved projects is 19 per cent, with the highest rate occurring under Section C, Trade Fairs. A total of \$9.9 million was spent on these projects, with reported sales to date of \$481.2 million. Thus the program generated \$48 in reported export sales for every dollar paid out for these projects.

### Indirect Benefits

As a result of PEMD, many Canadian companies and businesses have gained direct experience in foreign markets. This newly acquired knowledge has helped the various industry sectors improve export sales, increase foreign exposure, and has given foreign buyers a chance to evaluate the competency of Canadian sources of supply. Also, new and experienced exporters are introduced to the Government's other services and programs at an early stage in the project development cycle. In addition, the success of Canadian exporters results in additional business to sub-contractors for supplies of equipment and services.

### RECOVERIES

The program calls for the repayment of the Department's contribution in the event that reported sales result from the supported activity. On the projects approved in 1978-79, \$817,000 has been recovered, and the percentage of recoveries to amount expended for these

## GAINS

### Taux de réussite

Le tableau 3 trace les activités des 1 726 demandes qui ont été approuvées en 1978-1979. La plupart de ces projets sont maintenant terminés car en général la société disposait de un à trois ans pour terminer le projet. Le taux de réussite de ces projets approuvés est de 19 %, et le taux de réussite le plus élevé se retrouve à la section C, foires commerciales. En tout, 9,9 millions de dollars ont été consacrés à ces projets qui, jusqu'à maintenant, comportent des ventes déclarées de 481,2 millions de dollars. Par conséquent, pour chaque dollar versé, le programme produit maintenant 48 \$ en ventes déclarées à l'exportation.

### Gains indirects

Grâce au PDME, de nombreuses sociétés canadiennes ont acquis de l'expérience en rapport avec les marchés étrangers. Ce nouveau savoir-faire a permis aux divers secteurs d'accroître leurs ventes à l'exportation, de mieux faire connaître leurs produits sur les marchés étrangers; en outre, le PDME a donné à des acheteurs étrangers l'occasion d'apprécier la compétence des fournisseurs canadiens. Par ailleurs, dès le début de l'élaboration du projet, on a fait connaître aux nouveaux et aux anciens exportateurs tous les services et les programmes qu'offre le gouvernement. Le succès remporté par les exportateurs canadiens a également permis aux sous-traitants d'accroître leurs ventes de biens et de services.

### RECOUVREMENTS

Le programme prévoit le remboursement de la contribution du Ministère lorsque des ventes résultent du projet. De l'ensemble des projets approuvées en 1978-1979, les recouvrements se sont élevés à 817 000 \$ et le pourcentage de remboursement des sommes consacrées à des projets